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Norvégiában rekedt
a Rapid női kézilabdacsapata
A Rapid női kézilabdacsapata 
36-29-re legyőzte idegenben a 
Storhamar alakulatát a Bajnokok 
Ligája csoportkörének szombati 
játéknapján. A bukarestieknek 
ugyanakkor kalandos útjuk volt, 
eredetileg ugyanis csütörtökön 
utaztak volna el a meccs helyszí-
nére, de járatukat törölték ezért 
csak péntek délután érkeztek meg 
az Oslótól mintegy 130 kilométerre 
található Hamarba. A hazaútjuk 
sem a tervek szerint alakult: a 
Luft hansa ugyanis törölte az Oslo–
München járatot, és lapzártánkig 
csak a játékosok hazatérését sike-
rült megoldani – ők ma reggel tud-
nak hazatérni –, a szakmai stáb 
hazautaztatásán még dolgoznak. 
A román bajnok csütörtökön a 
hazai élvonalbeli bajnokságban, a 
Virágok Ligájában fogadja a Galac 
alakulatát. A Bukaresti CSM-nek 
nem kellett utazással bajlódnia, 
tegnap ugyanis hazai környezet-
ben fogadta a Vipers Kristian-
sandot. A találkozó lapzártánk 
után fejeződött be. Előtte a Győri 
ETO 25-23-ra legyőzte idegenben 
a Buducnost, és a Ferencváros is 
nyert 43-19-re a Banik Most ellen a 
BL hétvégi fordulójában.
 
Film készült a csíki
női focicsapatról
Úton az első ligába címmel 
készült fi lm, amely bemutatja az 
FK Csíkszereda felnőtt női lab-
darúgócsapatának 2021–2022-es, 
második ligából való feljutással 
záruló szereplését. A bemutatót 
december 20-án, kedden 15.30-
kor tartják a Csíki Moziban. „Vízi 
Balázs dokumentumfi lmjében 
végigkövethetjük a lányok útját a 
rettenetes talajú, futballhoz mél-
tatlan pályákon lejátszott mérkő-
zésektől, az »elfogyó« ellenfeleken 
át az aranyérmek átadásáig. Sőt, a 
bajnoki címet ünneplő buliban is 
forgott a felvétel. A mérkőzéseket 
Albu László vezetőedző és játéko-
saink idézik fel személyes hangvé-
telű interjúkban, miközben pattog 
a labda és potyognak a gólok a 
fi lmkockákon…” – olvasható a 
csíki klub meghívójában. A holnap 
délutáni fi lmbemutatóra a belépés 
ingyenes.
 
Románia kiesett a divízió
2/A-ból
Bár nagyot küzdött, utolsó mér-
kőzésén is vereséget szenvedett a 
romániai U20-as jégkorong-váloga-
tott Litvániában, a divízió 2/A jelű 
világbajnokságon, így kiesett ebből 
az értékcsoportból – legközelebb a 
divízió 2/B-ben korcsolyázik majd 
jégre. A többségében székelyföldi 
fi atalokból álló romániai válogatot-
ton végig érződött, hogy a vb előtt a 
keret tagjai nem végeztek egyetlen 
közös edzést sem. A játékosok az 
elutazás előtt egy nappal talál-
koztak a bukaresti repülőtéren, és 
onnan utaztak a vb helyszínére, a 
litvániai Kaunasba. Ott a záróna-
pon 5-4-re kaptak ki a horvátoktól, 
akik 12 ponttal megnyerték a 
tornát és feljutottak a divízió 1/B 
csoportba. Mögöttük Nagy-Britan-
nia 12, Litvánia 10, Spanyolország 
6, Hollandia 5, Románia pedig 0 
ponttal zárt.

KORSZERŰ KÖRÜLMÉNYEK KÖZÖTT LEHET ŰZNI A KORCSOLYASPORTOKAT FELCSÍKON

Húsz év sikertörténet Karcfalván

Ünnepség Felcsíkon. Immár tizenegy éve dolgoznak a korcsolyasportokért a csíkkarcfalvi fedett műjégpályán

Tizenegy évvel ezelőtt kapta 
meg jelenlegi, fedett formáját a 
Csíkkarcfalván működő Fel-
csíki Műjégpálya. A húsz évvel 
ezelőtt megálmodott műjégpá-
lya befedésének tizedik évfor-
dulóját tavaly szerették volna 
megünnepelni, de a korona-
vírus-járvány miatt ezt idénre 
halasztották.

 » DOBOS LÁSZLÓ 

Immár tizenegy éve vált a kor-
csolyasportok képviselőinek ott-
honává Csíkkarcfalva, ahol a 

Felcsíki Műjégpálya fogadja a csapa-
tokat. Amikor a koronavírus-járvány 
miatt tavalyról elhalasztott jubileumi 
ünnepséget megtartották, elhang-
zott, hogy a Felcsíki Műjégpálya öt-
lete húsz évvel ezelőtt született meg 
Kurkó János Györgynek és egy köréje 
csoportosuló lelkes sportbaráti társa-

ságnak köszönhetően. Az országos 
viszonylatban is egyedi létesítmény a 
mai, fedett formájában 2011-ben nyi-
totta meg kapuit. Románia egyetlen 
vidéki fedett műjégpályáján működő 
Felcsíki SK-nak három szakosztálya 
van: rövidpályás gyorskorcsolya, 
műkorcsolya és jégkorong. Felcsíkon 
a jégkorong több évtizedes múltra 
tekint vissza. A 1989-es változások 
előtt az Előre Kupa egyik meghatá-
rozó bázisa Felcsík volt. 2002-ben 
Kurkó János György megpályázta 
a felcsíki műjégpálya létrehozását, 
2004-ben pedig elkezdődtek a mun-
kálatok. 2005. február 13-án átadták 
és felavatták Románia első vidéki 
műjégpályáját, amely végül 2011-ben 
tető alá került.

Tánczos: lehetetlen küldetés
Tánczos Barna, Románia környe-
zetvédelmi, vízügyi és erdészeti 
minisztere, a Román Jégkorongszö-
vetség volt elnöke szerint a Felcsíki 
Műjégpálya és utánpótlásprojekt 15 
éve viselhetné a Lehetetlen küldetés 
címet. „Sokszor hihetetlennek tűnt, 
hogy az országban először itt épülhet 
vidéki műjégpálya, majd sport- és ok-
tatóközpont létesül, sőt nemzetközi 
sporteseményeket láthatunk vendé-

gül. Az, hogy a lehetetlen küldetés 
ellenére az elmúlt években több ezer 
gyerek próbálhatta ki a jeges sporto-
kat, országos bajnokok, válogatott 
játékosok kerültek ki innen, a közös-
ség erejének kiváló példája és példás 
összefogás eredménye. A Felcsíki 
Műjégpálya mára nemcsak a székely-
földi sportélet meghatározó helyszí-
névé, hanem valódi közösségi térré is 
vált” – mondta. Hozzátette: az ered-
mények magukért beszélnek, hiszen 
csak ebben az évben mintegy 450 
gyermek tanul korcsolyázni Felcsí-
kon, 160 gyermek pedig a jégkorong 
fortélyaival ismerkedik ott. „A jövő 
ugyanilyen ígéretes, hiszen tavasszal 
igazi világesemény házigazdája lehet 
Székelyföld. A 11 éves fennállását ün-
neplő Felcsíki Műjégpálya ad otthont 
az Egyetemi Jégkorong-világkupá-
nak, amelyre olyan országok jégko-
rongozóit várjuk, mint Kanada, az 
Amerikai Egyesült Államok, Szlová-
kia vagy éppen Svédország” – mond-
ta el Tánczos.

Borboly: egy biztos
székelyföldi brand
Felcsík, Hargita megye, Székelyföld 
büszkesége a karcfalvi Felcsíki Mű-
jégpálya, mondta Borboly Csaba, 
Hargita Megye Tanácsának elnöke. 
„Az évfordulós ünnepségen tele a 
szívünk hálával. Köszönet Kurkó 
Jánosnak, aki nagyot gondolt, a fel-
csíki összefogásnak, az RMDSZ-nek, 
amelyen belül a hoki megtalálta mél-
tó helyét, Tánczos Barnának, és min-
denkinek, aki tett és tesz a jégpálya 
bővítéséért, az edzőknek, akik a gye-
rekekkel foglalkoznak. 2004-ben kez-
dődött el az építkezés, 2009-ben kér-
tük Traian Băsescu akkori államfőt, 
hogy Székelyföldre több fi nanszíro-
zás érkezzen, aki erre ígéretet tett. 
Kurkó Jánosnak volt egy gondosan 
összeállított albuma, amit megmu-
tatott az ide látogató Boc-kabinet há-
rom miniszterének, akik a projektet 
támogatásra javasolták. Ez a projekt 
mára egy szép kerek történet lett, és 
a hoki egy biztos székelyföldi brand” 
– nyilatkozta Borboly.

Kurkó: a vanból
könnyű építkezni
A Felcsíki Műjégpálya ötletgazdája 
Kurkó János György üzletember, a 

Román Jégkorongszövetség korábbi 
elnöke volt. Őt is meghívták a karc-
falvi ünnepségre. Kurkó szerint a 
Felcsíki Műjégpálya eddigi élete két 
korszakra osztható, az egyik a kín-
lódás időszaka, ami 2011-ig tartott, 
majd a tejben-vajban fürdés idősza-
ka, ami a 2011 utáni időszakot jelen-
ti. Szerinte a létesítmény első éveire 
is kellene gondolni, létesíteni egy 
sarkot, ahol a korabeli fotók által 
szemléltetni kellene, honnan indul-
tunk és hová jutottunk. „Húsz évvel 
ezelőtt, 2002 nyarán végigjártuk a 
felcsíki falvakat, és 2003 februárjá-
ban dőlt el, hogy a helyszín Karc-
falva lesz. Ezt követően szinte egye-
dül maradtam, de a szinte ott volt 
barátaim révén, leültünk az Antal 
vendéglőben működő irodában, ki-
tűztük mindenkinek a feladatát, és 
2003. augusztus 17-én reggel 7 óra-
kor megtörtént az első kapavágás, 
elkezdődött a műjégpálya építése. 
Az avatás pedig 2005. február 13-án 
történt, ami sporttörténeti pillanat. 

Tizenhárom évvel ezelőtt, 2009-ben 
voltam utoljára a Felcsíki Műjégpá-
lyán, de ennek nem a műjégpálya 
az oka. Akkoriban egy tv-forgatáson 
azt nyilatkoztam, hogy addig folyta-
tom, amíg él bennem a láng, teljes 
erőmmel és teljes hitemmel szol-
gálhatom az ügyet. Sokan ellenem 
dolgoztak, elegem lett akkor. Azóta 
dicséretre méltó dolgok történtek 
itt. A vanból könnyű építkezni, de 
sokszor sokan a vanból is képtele-
nek. Példa erre a bukaresti Mihai 
Flamaropol Műjégpálya, illetve a 
marosvásárhelyi műjégpálya esete, 
mindkét helyen nem a pénz miatt, 
hanem az emberek tökéletlensége 
miatt késett, késik a műjégpálya át-
adása, illetve építése. Sikertörténet 
a karcfalvi, mert nagyon sokan mel-
lénk álltak. Be lehetett vonni a pol-
gármestereket, közbirtokosságokat, 
sok önkéntest, a megyeitanács-el-
nököket, kezdve Zsombori Vilmos-
tól Borboly Csabáig, a magyar és a 
román kormányt, a politikusokat, 
és itt feltétlenül meg kell említeni 
Kelemen Hunor RMDSZ-elnököt. 
A karcfalvi sikertörténet visszaiga-
zolás számunkra, hogy húsz évvel 
ezelőtt jól döntöttünk” – mondta 
Kurkó János György.

 » „A Felcsíki 
Műjégpálya 
mára nemcsak 
a székelyföldi 
sportélet megha-
tározó helyszíné-
vé, hanem valódi 
közösségi térré 
is vált” – mondta 
Tánczos Barna, 
a Román Jégko-
rongszövetség 
korábbi elnöke.

 » „A projekt 
mára egy szép 
kerek történet 
lett, és a hoki 
egy biztos szé-
kelyföldi brand” 
– nyilatkozta 
Borboly Csaba.


